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BRMG/KSiLP-V/0012/2/16 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR  19-2/2016  
 

 z wyjazdowego posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się w dniu   29 lutego  stycznia 2016r.   o godz. 16:00 w  siedzibie 
Straży Miejskiej w Gdańsku, ul. Elbląska 54/60. 

 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 
Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło  5 (pięciu), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista  pozostałych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.   
 
Posiedzenie rozpoczęła wiceprzewodnicząca Komisji Emilia Lodzińska witając  
wszystkich obecnych.  
Następnie prowadzenie przejęła Anna Wirska – przewodnicząca Komisji, stwierdziła  
quorum  i przedstawiła  zaproponowany porządek posiedzenia, który stanowi załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu.  
Poinformowała, że wpłynęły trzy projekty uchwały zawarte w drukach nr 576, 583 i 584, 
które  proponuje omówić  w planowanym punkcie 1.  
Wpłynął również projekt uchwały w sprawie nadania regulaminu Straży Miejskiej w 
Gdańsku – druk  582, a jego opiniowane  przewidziane jest w punkcie 3. 
 

Komisja nie wniosła  uwag  do tak zaproponowanego porządku obrad i przyjęła  go 
jednogłośnie - 5 głosami za.   
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Opiniowanie projektów uchwał: 

A. w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt w 2016 roku – druk nr 579  

B. zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska - druk nr 583. 

C. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – 
druk nr 584. 

 
2. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie uzupełniających wyborów ławników do 

sądów powszechnych na kadencję 2016 -2019. 
 

3. Omówienie celów działania  Straży Miejskiej w 2016 r. oraz  przedstawienie 
projektu zmian Regulaminu Straży Miejskiej – zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającej Regulamin Straży Miejskiej – druk nr 582. 

 
4. Omówienie Konferencji Europejskiego Forum Bezpieczeństwa Miejskiego (Gdańsk 

25.02.2016r.  
 
5. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
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PUNKT  1 A 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2016 roku – 
druk nr 579  

 
(Oryginał projektu  uchwały  znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z 
3 marca 2016r. - BRMG-S.0006.579.2016). 
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej zreferował przedmiotowy 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Powiedział między innymi, że: 
Przedmiotem uchwały jest program opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Jest to 
obowiązek wynikający z ustawy o ochronie zwierząt. Każda gmina w Polsce  taką  uchwałę 
musi  podjąć co roku, do końca pierwszego kwartału. Różnice w stosunku do 
ubiegłorocznego programu to: 

 w § 11 do zasad  realizacji zadań dodajemy również uwarunkowania wynikające z zadań 
zawartych w budżecie obywatelskim. Dlatego, że te zadania pojawiły się już  w 
budżecie obywatelskim, a budżet  mówi, że trochę inaczej chciałby realizować zadania 
związane z tym zadaniem. Chodzi o kastrację i sterylizację kotów wolno bytujących; 

 w § 18 na wniosek Straży Miejskiej zmieniliśmy przepis dotyczący obowiązku 
wyłapywania psów biegających samopas  w ten sposób, że jest to zadanie schroniska, 
natomiast  Straż Miejska ma prawo odławiać zwierzęta w sytuacjach szczególnych i 
odławiać do czasu przyjazdu pracownika schroniska. Dotychczas  to zadanie było po 
stronie Straży Miejskiej: 

 w § 20  - Program ten jest wyceniony na niecałe 3 mln zł, z czego podstawowa część 
dotyczy kosztów funkcjonowania schroniska dla bezdomnych zwierząt. Dodaliśmy 
pozycję, której wcześniej nie było, a mianowicie zadania realizowane w ramach 
budżetu obywatelskiego i jest to niecałe 400 tysięcy złotych.  

Zgodnie z obowiązkami zawartymi w ustawie o ochronie zwierząt projekt uchwały został  
skonsultowany przede wszystkim z Powiatowym Lekarzem Weterynarii i uzyskaliśmy jego 
pozytywną opinię. Wysłaliśmy również do konsultacji do wszystkich organizacji 
opiekujących i się zwierzętami na terenie Gdańska, która jest  w bazie Wydziału Rozwoju 
Społecznego. Jest to 14 organizacji. Do czterech kół łowieckich i do Gdańskiej Rady 
Działalności  Pożytku Publicznego. Wniesione uwagi zostały częściowo uwzględnione, 
częściowo nieuwzględnione.  
Jeśli chodzi o nieuwzględnione uwagi to  są uwagi, które zgłosiła Gdańska Rada Działalności 
Pożytku Publicznego dotyczące warunków kontrolowania zwierząt  oddanych do adopcji. 
Nie uwzględniliśmy tego dlatego, że  te zasady nie dotyczą uchwały. Dotyczą stricte umów 
o adopcje i regulaminu obowiązującego w schronisku  i te warunki już są obowiązujące. W 
schronisku jest kontrola psów oddanych do adopcji. 
Trzecia uwaga  również od  GRDPP dotyczyła działalności informacyjno  edukacyjnej, co 
nie jest również przedmiotem tej uchwały, w związku z  czym nie mogliśmy tego wpisać.  
Wpłynęła  uwaga  Straży Miejskiej, która została częściowo zrealizowana. Trochę inaczej 
niż  pierwotny wniosek zakładał,  ale  ostatecznie Straż Miejska przyjęła te zmiany bez 
uwag. Biorąc powyższe pod uwagę, proszę o pozytywną opinię.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania ze strony  członków Komisji? Nie widzę. W związku z  powyższym 
przystępujmy do głosowania. 
 

Opinia Nr 19-2/111-3/16 

Komisja jednogłośnie – 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.  
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PUNKT  1 B 
Opiniowanie projektu uchwały   RMG zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska - druk nr 583. 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z 
3 marca 2016r. - BRMG-S.0006.583.2016). 

 
Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania  Finansowego w Wydziale BMiP 
zreferowała przedmiotowy projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Powiedziała między 
innymi: 
W tym roku jest  to pierwsza zmiana w WPF. Jeśli chodzi o tą Komisję to mówimy tutaj o 
zmianie  w  jedynym przedsięwzięciu jakim jest utworzenie i wyposażenie nowego studia 
monitoringu w siedzibie komisariatu policji przy ul. Wiesława. Zadanie to przewiduje 
likwidację dotychczasowego studia monitoringu w II Komisariacie Policji na ul. Piwnej  i 
utworzenie  i wyposażenie nowego  studia w nowym  komisariacie przy ul. Wiesława. 
Ogólnie na to zadanie zwiększa się środki  w 2017r.  na kwotę  870 tys. zł.    
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania ze strony  członków Komisji?  
 
Komisja przeprowadziła  krótką dyskusję na temat  lokalizacji, dojazdu  i  zasięgu  
terytorialnego nowego komisariatu policji oraz   studia monitoringu.  
Nie zgłosiła uwag  do  przedmiotowego projektu uchwał. 
 

Opinia Nr 19-2/112-4-/16 

Komisja – 4  głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się  – pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały, w zakresie działania Komisji.  
 

PUNKT  1 C 
Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 584. 

 
(Oryginał  projektu  uchwały  znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady Miasta Gdańska z 
3 marca 2016r. - BRMG-S.0006.584.2016). 
 
Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania  Finansowego w Wydziale BMiP 
zreferowała przedmiotowy projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Powiedziała między 
innymi: 
Jest to pierwsza w tym roku zmiana w budżecie. Uchwała budżetowa zmienia planowane 
dochody - na plus 59.273 tys. zł. Wydatki zwiększają się o ponad 96 mln zł. Deficyt 
budżetowy  z kwoty ok. 22.700 tys. zł  wzrasta  do kwoty 59.600 tys. zł.     
Zmiany w budżecie – w zakresie działania tej Komisji – dotyczą wydatków na Urząd, czyli 
na Wydział Kadr i Organizacji. Dochody na kwotę 11.840 zł – dofinansowanie z krajowego 
funduszu szkoleniowego i w całości środki te przeznacza się na szkolenia pracowników 
Urzędu. 
Kolejna zmiana w budżecie dotyczy zakupu sprzętu informatycznego i oprogramowania dla 
Urzędu Miejskiego. Jest to zadanie  z roku 2015 – odtwarza  się kwotę  1 mln zł jako nie 
wykorzystaną w roku 2015,  a do realizacji w  2016r.   
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Odtwarzanie kolejnego zadania z roku 2015 – zakupy inwestycyjne dla Straży Miejskiej na 
kwotę 72 tys. zł. Kwota ta będzie wykorzystana na wykonanie sztandaru oraz  zakup radio 
przemienników poprawiających łączność na terenie  Gdańska.  
Kolejne zadanie to rozbudowa i modernizacja obiektów biurowych jednostek gminy – 800 
tys. zł. Zadanie również odtwarzane z ubiegłego roku – konkretnie chodzi o bufet w 
głównym budynku Urzędu. Wykonawca na wszelkie roboty związane ze spełnieniem 
warunków sanitarnych i innych wymogów prawnych został wyłoniony  w końcówce drugiej 
połowy  ubiegłego roku. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania ze strony  członków Komisji? Nie widzę. W związku z  powyższym 
przystępujmy do głosowania. 
 

Opinia Nr 19-2/113-5/16 

Komisja  – 4 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym się -  pozytywnie zaopiniowała  
przedmiotowy projekt uchwały w zakresie działania Komisji.  
 

PUNKT  2 
Przyjęcie projektu uchwały w sprawie uzupełniających wyborów ławników do sądów 
powszechnych na kadencję 2016 -2019. 

 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Prezes Sądu Okręgowego zwrócił się do Rady Miasta Gdańska o dodatkowy wybór 15  
ławników do Sądu Okręgowego w Gdańsku na obecną kadencję. Ponieważ musi to być 
zrobione w wyborach  uzupełniających,  to wskazane  aby Rada Miasta  przyjęła  kalendarz 
wyborczy. 
 
Przewodnicząca  odczytała  treść przygotowanego projektu uchwały, jak niżej : 
 

Uchwała Nr ../…/.. 

Rady Miasta Gdańska   
z dnia ….  2016 roku 

w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających ławników 
 
                  Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (tekst jednolity, Dz. U. z  2015 r., poz.1515, poz.1045, poz.1890)  i art. 168 ustawy z dnia 27 

lipca 2001 roku – Prawo o ustroju sądów powszechnych (tekst jednolity, Dz. U. z 2015 r., poz. 133, ze 

zm.: z 2015 roku poz. 509, poz. 1066, poz. 694, poz. 1309,  poz. 1781,  poz. 1224, poz. 1418, poz. 

1595, z 2016 roku  poz. 147)  uchwala się co następuje:  

§ 1 
Kandydaci na ławników w wyborach uzupełniających do Sądu Okręgowego w Gdańsku na kadencję 

2016 – 2019  mogą być zgłaszani przez podmioty określone w art. 162 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 

roku – Prawo o ustroju sądów powszechnych w terminie do dnia  7 kwietnia 2016 roku. 

§ 2 
1. Rada Miasta Gdańska powoła zespół do przedstawienia opinii o zgłoszonych kandydatach na 

ławników w terminie do dnia  31 marca 2016 roku. 

2. Rada Miasta Gdańska dokona wyboru ławników najpóźniej do dnia 2 czerwca  2016 roku. 

3. Przekazanie listy wybranych ławników wraz z ich danymi, o których mowa w art. 162 ustawy z 

dnia 27 lipca 2001 roku – Prawo o ustroju sądów powszechnych, Prezesowi Sądu Okręgowego 

nastąpi w terminie do dnia 30 czerwca   2016 roku. 

                                                             § 3 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku. 
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który Komisja przyjęła jednogłośnie – 5 głosami  za,  i skierowała pod  obrady najbliższej 
sesji Rady Miasta Gdańska.   
 

PUNKT  3 
Omówienie celów działania Straży Miejskiej w 2016 r. oraz przedstawienie projektu 
zmian Regulaminu Straży Miejskiej – zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej 
Regulamin Straży Miejskiej – druk nr 582. 

 
Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku  

Celami w  2015 roku były: 
 

Priorytety działania w 2015 r.
Cele Działania Poziom 

planowany
Poziom 

zrealizowany
Uwagi

1/2015
Polepszenie 
codziennego 
życia 
mieszkańców 
poprzez:

Skuteczne egzekwowanie 
utrzymania czystości 
i porządku

> 90% zakończonych 
spraw zgłoszonych

94,26%
1. Nielegalne

wysypiska.
2. Zaśmiecone tereny.
3. Niesprzątanie po 

pupilach.
4. Miejsca parkingowe 

dla 
niepełnosprawnych.

5. Usuwanie wraków.
6. Zapewnienie 

drożności ciągów 
pieszych.

7. Nielegalny handel.
8. Spożywanie alkoholu  

i palenie tytoniu w 
miejscach 
publicznych.

 
 
 

Cele Działania Poziom 
planowany

Poziom 
zrealizowany

Uwagi

2/2015
Otwarcie się na 
mieszkańców 
poprzez:

Udział w dyżurach 
i spotkaniach z 
mieszkańcami

Ilość dyżurów i 
spotkań z Rad 

Dzielnic 
wg. oczekiwań 
mieszkańców

223 Dodatkowo udział w 
spotkaniach z udziałem 
Prezydenta Miasta 
Gdańska

Organizację 
Dzielnicowego Forum 
Porządku Publicznego 
i Bezpieczeństwa 
Miejskiego.

6/rok 10

Wspieranie inicjatyw 
lokalnych

Wg. 
zapotrzebowania 

Rad Dzielnic

62 Udział w festynach

Zapewnienie 
transparentności działań

5/tydzień 26 507 artykułów, 869 
tweedów, YouTube
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Cele Działania Poziom 
planowany

Poziom 
zrealizowany

Uwagi

3/2015
Zapewnieni szerokiej 
oferty profilaktyczno-
edukacyjnej poprzez:

Realizację programów 
edukacyjnych w 
ramach zajęć 
profilaktyki szkoleni i 
poza szkolnej

4/kwartał 8/kwartał 1. Odpowiedzialność 
nieletnich

2. Dopalacze – Czy 
warto?

3. Bezpieczny senior
4. Bezpieczne

dzieciństwo. Itd..

Realizację projektów 
i inicjatyw 
profilaktycznych

2 2 Olimpiada wiedzy o 
bezpieczeństwie.
Konkurs fotograficzny 

4/2015 
Utrzymanie wysokiego 
profesjonalizmu 
świadczonych usług 
poprzez:

Zapewnienie wysokiej 
jakości 
podejmowanych 
interwencji

<0,5% 0%
(2014 – 2/25)
(2015 – 0/10)

Spełnienie wszystkich 
wymogów 
standardów SG/M 
określonych przez 
PUW

Spełnienie wymogów Zrealizowano W ramach kwartalnych 
ocen funkcjonowania 
kontroli zarządczej

 
 
 
Jeśli chodzi o cel 4, to  utrzymanie wysokiego profesjonalizmu. Rozumie się przez  to 
śledzenie  ilości skarg na naszą działalność. W roku 2014  były  to dwie  skargi zasadne i 25 
skarg niepotwierdzonych. Natomiast  w roku 2015  zasadnych nie było  żadnych  skarg i 10 
niepotwierdzonych, że  strażnik popełnił znaczny  błąd.  
Dodatkowo w roku 2015 podaliśmy się weryfikacji poprzez współpracę z Pomorskim 
Urzędem Wojewódzkim w ramach standaryzacji. Jest tam kilkadziesiąt różnych wymogów, 
głównie  takich, że weryfikują nas nie tylko pod kątem działalności, ale  pod względem 
prawnym. To jest dodatkowy wymóg, który jest  szerszy niż to co sprawuje  wojewoda  w 
oparciu o komendę wojewódzką policji. Jest znacznie szerszy, czyli jakby dodatkowo 
poddawaliśmy się kontroli. 
 
 

Jeżeli chodzi o 2016 rok, to  zanim zdecydowaliśmy się, co przede wszystkim będziemy 
robić, przeprowadziliśmy różnego rodzaju badania i ankietę internetową. Analizowaliśmy 
zgłoszenia alarmowe jak również  to co składa się na spotkania z Radami Dzielnic, jak i 
spotkania  mieszkańców z Panem Prezydentem.  
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Oczekiwania mieszkańców 
wg. ankiety, zgłoszeń alarmowych i spotkań 

z mieszkańcami – grudzień 2015 r.
Lp. Najistotniejsze problemy dzielnic

1 Parkowanie w miejscach zabronionych

2 Zaśmiecanie miejsc publicznych

3 Spożywanie alkoholu w miejscach publicznych

4 Niesprzątanie po pupilach

5 Nielegalne wysypiska

6 Zakłócanie ładu i porządku publicznego

7 Psy bez smyczy i kagańca

8 Graffiti i plakaty

9 Wraki

10 Palenie tytoniu

* Ankieta – 883 osoby; 34.147 zgłoszeń alarmowych mieszkańców; 223 spotkania z mieszkańcami. 

 
 
W  2016  chcemy podjąć  następujące  cele: 
 
 

Cele działania SMG w 2016 roku
Cele Nazwa Poziom Uwagi

1/2016
Podniesienie poziomu 
przestrzegania ruchu 
drogowego poprzez:

Skuteczne 
egzekwowanie 
przestrzegania 
przepisów ruchu 
drogowego w rejonach 
przyplażowych oraz na 
Głównym i Starym 
Mieście

Stałe patrole w wytypowanych 
rejonach przyplażowych
Patrol stały w godzinach 
wieczornych i nocnych w rejonie 
Głównego i Starego Miasta

1.Parkowanie w miejscach 
zabronionych.
2. Wspólne patrole z Policją.

2/2016
Wzrost poziomu czystości 
i porządku publicznego 
poprzez:

Skuteczne 
egzekwowanie 
utrzymania czystości i 
porządku

≥ 90% zakończonych spraw 
zgłoszonych przez mieszkańców

1. Zaśmiecanie miejsc 
publicznych.
2. Spożywanie alkoholu w 
miejscach  niedozwolonych.
3. Niesprzątanie po psach.

6

 
W związku  ze zmianą na stanowisku Komendanta Miejskiego Policji wspólne patrole się 
jeszcze nie pojawiły, ale już jesteśmy w kontakcie  i w najbliższą środę  takie spotkanie się 
odbędzie.  
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Cele Nazwa Poziom Uwagi

3/2016
Rozwój współpracy 
z mieszkańcami 
miasta poprzez:

Udział oraz organizacja 
spotkań z mieszkańcami

Liczba spotkań wg 
uzgodnień z Radami 
Dzielnic 

1. Dyżury w Radach Dzielnic.
2. Organizacja Dzielnicowego Forum 
Porządku Publicznego i 
Bezpieczeństwa Miejskiego.
3. Zabezpieczenie festynów i udział 
w inicjatywach społecznych 
wspierających  utrzymanie ładu  i 
porządku publicznego.

4/2016
Rozwój współpracy 
międzynarodowej w 
zakresie porządku 
publicznego i 
bezpieczeństwa 
miejskiego poprzez:

Organizacja Konferencji 
Europejskiego Forum 
Bezpieczeństwa 
Miejskiego oraz 
współorganizacja 
Kongresu Smart 
Metropolia - Urban 
Security 2016

Realizacja Podjęcie kroków zmierzających do 
pozyskania samorządów lokalnych i 
utworzenia Polskiego Forum w 
ramach Europejskiego Forum 
Bezpieczeństwa Miast.
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Piątym – ostatnim  celem jest  zaproponowanie nowej struktury Straży Miejskiej, 
przedłożenie stosownego projektu uchwały.   
 
 

Cele Nazwa Poziom Uwagi

5/2016
Przedłożenie projektu 
Uchwały RM dot. 
Regulaminu 
Straży i jej struktury 
organizacyjnej poprzez:

Przedłożenie projektu 
Uchwały dot. 
Regulaminu 
Straży i jej struktury 
organizacyjnej

Realizacja Zmiana struktury  SM i zasad 
funkcjonowania.

• Żebractwo w sezonie letnim (PMG)
• Nielegalny handel w rejonie  Stare i Główne Miasto (współpraca z MTG – Jarmark Dominikański),

Oliwa (rejon katedry) , pas nadmorski (PMG)
• Parkowanie w rejonie nadmorskim (PMG)
• Głośna muzyka z użyciem środków nagłaśniających (ZPMG)
• Spalanie odpadów (SM)
• Blokowanie dróg przeciwpożarowych (PMG)
• Poprawa komunikacji pomiędzy SM, a innymi jednostkami organizacyjnymi miasta,

radami dzielnic i mieszkańcami (P-ca KSiŁP).

8

 
W trakcie odprawy rocznej pojawiły się pewne wnioski – jak wyżej -  które zamierzamy 
brać  pod uwagę  w  2016 roku. 
Chcemy podjąć doraźne działania ze strażą pożarną, przypomnieć  mieszkańcom, że 
blokując dojazdy do bloków mieszkalnych najbardziej sobie szkodzą. Jest to nieraz kwestia  
paru minut, że pomoc mogła nadejść.  
 

Nowa struktura Straży Miejskiej uwzględnia  przede wszystkim stopnie  nowego pionu 
operacyjnego w oparciu o istniejący stan osobowy, przede wszystkim po to, aby skrócić  
czas pojawienia się straży miejskiej. Pion operacyjny jest  elementem, który -  można  
założyć, że istnieje w większych strażach. Do tej pory go nie było. Pojawienie się pionu 
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operacyjnego obok pionu prewencyjnego wskazuje na to, że chcemy się bardziej skupić na 
tym co poniekąd dobre, ale uważamy, że należy to jeszcze poprawić.    
Pionem operacyjnym będzie kierował obecny zastępca komendanta do spraw 
prewencyjnych Pan Andrzej Czeran, a pion prewencji będzie kierowany przez Panią 
Agnieszkę  Grabowską. Ten pion, który w starej strukturze powinien stworzyć jeden ciąg, 
sprawiałby, że pod jednym zastępcą  jest 12 komórek, co już na pierwszy rzut oka 
wskazuje, że mógłby być kłopot  z nadzorem i koordynacją pewnych działań. To jest jeden 
temat, czyli stworzenie pionu operacyjnego i prewencyjnego.  
Drugi temat to referat  szybkiego reagowania, który będzie miał najwięcej pracy w 
centrum i tego nam trochę brakowało.  Stanowisko kierowania, nr 986 będzie miał do 
swojej dyspozycji  referat interwencyjny. 
Trzecim elementem jest pojawienie się nowego Referatu w rejonie Obwodnicy. 
Przymierzaliśmy się do jego usytuowania w Osowej,  jednak powstał problem z zapleczem 
lokalowym i być może, że powstanie on w Kokoszkach. 
Czwarta rzecz, która ulegnie zmianie to likwidacja stanowisk naczelników wydziałów. Czyli 
spłaszczona została struktura organizacyjna. 
To tyle, jeśli chodzi o kluczowe zmiany.   
Złożona zostanie  autopoprawka  do  przedłożonego projektu uchwały. Merytorycznie i co 
do idei nic się nie zmienia, autopoprawka dotyczy  literówek, technicznych  poprawek.  
Duże straże takie jak Kraków, Warszawa i Wrocław posiadają pion logistyki. Trzeba 
pamiętać, że nasza Straż  Miejska liczy 315 etatów a w najbliższym czasie będzie miała  
blisko 350 etatów. Tematy dotyczące paliwa, innego rodzaju kwestii, to  robimy to  sami, a 
nie Urząd Miejski. Jest potrzeba istnienia takiego pionu. W drodze rozmów i sugestii  Pani 
Sekretarz i Wydziału Bezpieczeństwa i ZK  takiego pionu  nie stworzyliśmy. Namiastką  tego 
będzie Wydział Logistyki, który będzie zajmował się głównie sprawami logistycznymi, 
gospodarczymi. 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Strażnicy powinni głównie skoncentrować się na operacji i interwencji, ale też trzeba 
pamiętać, że Straż Miejska ma dobre opinie, jeśli chodzi o prace strażników  
dzielnicowych. Tych, którzy muszą załatwiać sprawy, jakie mieszkańcy im zgłaszają i 
skupić  się na działaniach  jakich od nich oczekują. Nawet tych, które do końca nie leżą w 
kompetencji Straży.  
Pion finansowy pozostaje  jak dotychczas, ale nie  wiemy jeszcze do końca, jak to będzie 
działać w kontekście tworzenia centrum  usług wspólnych.  
Czyli: powstaje nowy pion operacyjny, pojawia się referat interwencyjny, który działa 
również w dzielnicach, mamy Wydział Logistyki, likwidujemy poziomo naczelników, 
których wykorzystamy  w działalności naszej Straży. Ogólnie to  tyle – dziękuje.  
 

Przemysław Ryś - członek Komisji 
Ile pracowników będzie liczył referat interwencyjny? 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Jest to w trakcie przygotowań, nie nabrało to jeszcze mocy. Rozmawiamy w jakich 
ilościach te interwencje mogą być, ale należy pamiętać również o tym, że dzielnice muszą 
mieć swoje. Taki typowy referat dzielnicowy składa się z części interwencyjnej 
dzielnicowej i pamiętać należy że musimy wykonywać  te czynności wyjaśniające.     
Struktura poszczególnych referatów  będzie różna. Będzie to zależne od ilości mieszkańców  
w dzielnicy i naszej wiedzy nt. ilości zgłoszeń. Postaramy się znaleźć taki złoty środek, 
który uwzględni te dzielnice i interwencje.  
Postawienie na samą interwencję, to nie jest  to czego mieszkańcy tylko oczekują.  W 
dzielnicy doceniają to, że strażnik podejdzie, wytłumaczy, pomoże coś załatwić. 
Dyskutujemy ilu ich będzie, ale musimy przeprowadzić analizy. 
Uchwała  daje  Komendantowi  uprawnienia do dokonywania drobnych zmian – jeżeli gdzieś 
trzeba będzie zwiększyć ilość osób a gdzieś zmniejszyć, to Komendant może o tym 
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zdecydować i zrobić to zarządzeniem. Struktura  organizacyjna nie ulega  przez  to  żadnej 
zmianie.  
 

Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca  Komisji 
Czym zajmować będzie się  „samodzielne stanowisko ds. środowiska” 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
To jest osoba, która generalnie współpracuje przede wszystkim z Wydziałem Środowiska, z 
komisją w tych sprawach, a też grupuje wiedzę w tym zakresie, jako specjalista. Jeśli 
chodzi o szczegółowy zakres obowiązków, to robi się to w opisie stanowiska. Na kanwie  
regulaminu  idą  opisy stanowiska , które    doprecyzowują  organizację, co ma  robić i itd. 
Myśmy weryfikowali i  potrzebujemy trzech specjalistów: w zakresie  ruchu drogowego,  
jest specjalista  od środowiska oraz potrzebujemy w swoich strukturach jeszcze specjalistę 
ds. imprez masowych. Do tej pory bywało tak, że naczelnik jeździł na uzgodnienia. Szkoda 
specjalisty typu naczelnik do uzgadniania szczegółów w terenie a nie zajmowanie się swoją 
komórką.  
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Dwa  razy w tygodniu odbywają się spotkania w Zarządzie Dróg i Zieleni, gdzie komisja 
stała ruchu drogowego rozpatruje wnioski, które wpływają od straży, od policji, od 
mieszkańców  i od Zarządu Dróg i Zieleni. Gdyby co chwilę zmieniał  się tam człowiek, to  
byłoby różnie, a teraz jest tam jeden stałypracownik, nomen omen były policjant  
drogówki, który to wszystko analizuje, jako ten czynnik od strony straży. Tak samo co do 
imprez masowych. Mamy do trzech spotkań w tygodniu Zespołu ds. Przestrzeni Publicznej – 
wszystkie masowe spotkania, które odbywają się w mieście i wszystko w tym zespole jest 
omawiane.  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Ilość imprez masowych w skali dwóch lat wzrosła o 900%. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji 
Przystępujemy do projektu uchwały zawartego w druku nr 582 w sprawie nadania 
regulaminu Straży Miejskiej w Gdańsk. Jeśli nie ma pytań to przystępujemy  do głosowania.  
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały zawartego w druku nr 582 ?  
 - za 5 głosów, jednogłośnie. 
 - kto jest przeciwny  - 0 głosów,  
 - kto się wstrzymał  - 0 głosów. 
 

Opinia Nr 19-2/114-6/16 

Komisja, jednogłośnie – 5 głosami za -, przy 1 głosie wstrzymującym się -  
pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały zawarty w druku nr 582.   
 
 

PUNKT  4 
Omówienie Konferencji Europejskiego Forum Bezpieczeństwa Miejskiego (Gdańsk 
25.02.2016r.  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Jeśli Pani pozwoli, to zanim przejdziemy do omawiania tego punktu, to chciałem 
powiedzieć, że szkoły wnioskują do nas  o program  dotyczący  wielokulturowości osób, 
które się pojawiają. Mamy pewien program i chcielibyśmy  go przedstawić, i otrzymać 
opinię  co z tym fantem zrobić. Szkoły  zgłaszają takie  zapotrzebowanie, ponawiają 
prośbę, abyśmy się tym tematem zajęli. Jeśli Państwo pozwolą  to w pięć minut  temat ten 
przedstawimy. 
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Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki  
Tak jak Komendant już powiedział, jesteśmy  odpowiedzią na zapotrzebowanie szkół, czy 
placówek w Gdańsku na temat różnych rzeczy. Mamy  cyber przemoc, czego wcześniej nie 
było. Mamy dopalacze, gdzie 10 lat temu nikt o dopalaczach nie słyszał. I tak naprawdę 
problem wielokulturowości pojawił się i szkoły zwracają się do nas, czy moglibyśmy ich 
wesprzeć  w jakimś  zakresie. Chodzi nam przede wszystkim  o to, że ten program był 
dyskutowany z dyrektorami szkół podstawowych i gimnazjalnych, jak również z 
psychologami i pedagogami, którzy mają już w swoich placówkach dzieci z tzw. 
doświadczeniem  imigracyjnym. Podchodzimy do tego bardzo ostrożnie. Chciałabym 
zaznaczyć, że mamy przygotowanych ludzi w  moim Referacie, którzy podjęli się tego 
tematu. Chodzą na różnego rodzaju szkolenia. Mamy konferencję w ECS poświęconą tej 
imigracji i rzeczywiście do tego tematu trzeba delikatnie podejść. Natomiast nie 
chcielibyśmy zostawiać tej szkoły z tym problemem, ponieważ jednak mundur daje trochę 
siłę i moc we wsparciu tych placówek. Chodzi tutaj przede wszystkim o przemoc 
rówieśniczą na  tle inności kulturowej, ale również w pracy z rodzicami i dziećmi. Tutaj 
przede wszystkim byśmy stawiali na to, na zebraniach z rodzicami na omówienie przepisów 
prawnych, które funkcjonują w Polsce, przepisów międzynarodowych. W szczególności to, 
że dziecko do lat  osiemnastu ma obowiązek  edukacji szkolnej. To jest bardzo trudne, bo 
w niektórych krajach kulturowych nie jest to jednoznaczne i szkoły  tutaj mają z tym 
problem. Więc chcielibyśmy  zapoznać ich z naszą instytucją. Mamy możliwości zapraszania 
klas do siebie i żeby nie było tak, że dziecko innej narodowości zobaczy strażnika i będzie 
uciekać. Przybliżając trochę kulturę naszego kraju, to celem szczegółowym będzie przede 
wszystkim zapoznanie z naszą instytucją i przepisami.  
Jakie metody realizacji? Na pewno wykłady, pytania, praca w grupach i poznanie 
instytucji. Oczywiście możemy program realizować po odpowiednim przygotowaniu  
funkcjonariuszy, ale też na zapotrzebowanie szkół. Jeżeli szkoła ma problemy integracyjne 
to będziemy gotowi. Przede wszystkim praca z rodzicami nt. regulacji prawa 
międzynarodowego, krajowego, uczniami, którzy są na terenie Polski, przede wszystkim 
ustawa o postępowaniu w sprawach nieletnich. W moim referacie jest dużo kuratorów 
sądowych, którzy pracują  z sądami.  Myślę, że  jeśli będą takie problemy  to możemy się 
dopytać i możemy  wesprzeć te szkoły w tylko niespotykanych problemach, bo tak na 
prawdę nie wiemy jak to będzie wyglądać. Chcemy być gotowi. 
Taka jest nasza  propozycja i jeśli są pytania  to bardzo proszę.  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  
Ten projekt jest w „poczekalni”. Czasami jest tak, że musimy sobie zadać pytanie  
ewentualnie, jakie na podstawie  zasłyszanych sygnałów czeka nas wyzwanie.  
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Czy ten program był konsultowany z Dyrektorem Wydziału Rozwoju Społecznego, ponieważ  
tam w kompetencjach jest edukacja i oni robią programy  na przyjęcie uchodźców, którzy 
przyjadą z dziećmi.  
  
Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki  
Program był konsultowany z Panią Dyrektor Szkoły nr 16, która jest odpowiedzialna za 
edukację w ramach tego zespołu ds. imigracji.  
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Trzeba porozmawiać z Wydziałem Rozwoju Społecznego i Komisją Edukacji RMG. 
Rzeczywiście te problemy się pojawiają, dopalacze jak najbardziej. Jeśli chodzi o 
imigrantów to  poleciłabym, aby najpierw dyrektorzy szkół się w spotkali  z rodzicami i 
porozmawiali  jak funkcjonuje polskie prawo i zapoznali ich z tym, co wolno uczniowi w 
polskiej szkole, jaki jest obowiązek nauki w Polsce i może nie będzie większych 
problemów.  
Po drugie  - ogólna  współpraca rady pedagogicznej z wszystkimi rodzicami. 
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Przemysław Rys – członek Komisji 
Czy Pani wie ile tych dzieci już  jest ? 
  
Agnieszka Solecka – Kierownik Referatu Profilaktyki  
Nie pamiętam, ale chyba około 80. 
 

Przemysław Rys – członek Komisji 
Żebyśmy nie popadali w jakieś… Jeżeli dyrektor szkoły mówi, że potrzeba, to trzeba i 
koniec. Natomiast  robić na siłę i narzucać  ze strony Miasta  to  tak nie powinno być. 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  
Zwrócimy się do Wydziału Rozwoju Społecznego z pytaniem czy jest taka potrzeba. Czy  
macie Państwo  jakieś sugestie  do zawartości programu profilaktycznego.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Odwiedzanie  Waszej placówki przez  dzieciaki  to jak najbardziej – żeby wiedzieli, że jest  
ktoś taki jak funkcjonariusz straży miejskiej  i co jest w jego kompetencjach. 

Dziękuję i wracamy do tematu Konferencji Europejskiego Forum Bezpieczeństwa 
Miejskiego 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  
Spotkanie odbyło się w ubiegłym tygodniu. Byłem trochę sceptyczny, chociaż  inicjatywy 
były realizowane. Przedstawicielom Szczecina, Krakowa  czy Wrocławia pomysł ten bardzo 
się spodobał. Wszystko wskazywało na to, że nie ma obszaru zajmującego się 
bezpieczeństwem lokalnym szeroko rozumianym. Jeżeli powstanie polskie forum, to można 
konkretnie  wnioskować o  projekty unijne na potrzeby polskich miast. Dzisiaj takie fora  
specjalistów są w Niemczech, Francji, Hiszpanii i temat granic przestał już obowiązywać. 
Kluczowe jest to, że jest to pozycja  miasta, to co dzieje się w mieście.   
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Warto może jeszcze powiedzieć taką rzecz, że miasta Unii Europejskiej, które są w  tym 
związku Forum dostały tą inspirację w 2007 z Kanady. Czyli w Kanadzie już dziesięć lat 
temu było to powszechnie stosowane i przeszedł do Europy ten punkt patrzenia na 
bezpieczeństwo i na mierzenie bezpieczeństwa. Tutaj na pewno Pan Komendant o tym 
powie. Oni zaczynają od audytu – gdzie jestem i co robić.  Następnie  następuje  wymiana 
doświadczeń. My w Gdańsku nie jesteśmy tak całkiem do tyłu, tylko robimy to jeszcze 
trochę chaotycznie, a tam to jest bardziej metodycznie. 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  
Niektóre zadania nam się podobają, a szczególnie tego audytu. Mówimy, że musi być 
porządek i bezpieczeństwo, ale na podstawie  czego  tak mówimy.  
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Rotterdam ma indeksy dla miasta i indeksy dla dzielnic. My mówimy, że np. na Oruni jest 
źle, w Nowym Porcie jest  źle, to w Rotterdamie określą, że mają np.  siódmy  indeks, a  
we Wrzeszczu  drugi. Jak wszyscy posługują się jedną nomenklaturą  w architekturze, w 
organizacji jakieś imprezy  itp.  to ułatwia  nam działania i rozumienie  o czym mówimy.   
 
Miłosz Jurgielewicz – Straż Miejska w Gdańsku powiedział między innymi: 
Nikt inny jak samorządy nie mogą lepiej reprezentować mieszkańców niż jakikolwiek 
szczebel państwowy. Chodziło o to, aby miasta na poziomie lokalnym mogły ze sobą 
rozmawiać, wymieniać praktyki i wspólnie realizować gminne projekty itd. Na dzień 
dzisiejszy strukturę tworzy 250 samorządów  z 16-tu krajów. Jest to imponująca siatka, 
aczkolwiek główna kwatera mieści się w Paryżu – jeden dyrektor i trzynastu pracowników. 
Ta organizacja to nie ci pracownicy, ale samorządy, które ją tworzą. To są ci ludzie, którzy 
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pracują w samorządach, a oni mają ich tylko połączyć, zlinkować, stworzyć sieć kontaktów 
pomiędzy miastami europejskimi.  
Jeśli chodzi o audyt bezpieczeństwa, to  audyt bezpieczeństwa jest pewnym standardem i 
jeśli będzie  robiony np. w  Gdańsku, Warszawie  czy Olsztynie to będzie użyta ta sama 
metoda badawcza i dane te można porównać. Natomiast, jeśli każdy samorząd zrobi  takie  
badanie o inne narzędzie badawcze, to brakować będzie  wspólnego mianownika. 
Na spotkaniu  Forum w ubiegły piątek było prawie pięćdziesięciu uczestników. Wśród 
mówców  byli między innymi pracownicy naukowi z Londynu, przewodniczący platformy 
niemieckiej EFUS. Obecny był również prezydenta Andrzej Bojanowski. Najważniejsze 
tematy  to audyty bezpieczeństwa.    
Najważniejszym efektem końcowym tego spotkania jest projekt listu intencyjnego, co de 
facto już się dzieje. Sosnowiec przyjechał już z takim listem podpisanym przez Prezydenta 
Miasta. Zostanie to przedstawione naszemu Prezydentowi i prawdopodobnie  zaczniemy 
budowanie takiej platformy, aby zsieciować  miasta  polskie i  mogły współpracować na 
poziomie  bezpieczeństwa i porządku lokalnego.  
Dla nas kolejnym krokiem milowym to konferencja listopadowa, gdzie  korzystając  z EFUS 
możemy dotrzeć do wybitnych specjalistów na poziomie światowym. Będą mogli 
przyjechać do Gdańska i poopowiadać jak zapewnia się bezpieczeństwo, jak się troszczy o 
bezpieczeństwo mieszkańców w Barcelonie, Paryżu, Londynie itd. To jest dla nas bardzo 
ważne. My  mamy taki jeden projekt, który realizowaliśmy w roku  2014 i 2015 – EFUS 
łącznie ze Związkiem Miast Bałtyckich. Pałeczkę przekazaliśmy dla miasta z Łotwy. Wiemy, 
że jest szereg różnych projektów w EFUS, które chcemy  razem z EFUS-em rozwijać. 
Projekty te mają bardzo często dosyć duże dofinansowanie. To nie jest tylko tak, że 
samorząd płaci składkę  z tytułu  przynależności, ale jeśli stworzymy forum narodowe, to  
połowa pieniędzy będzie mogła zostawać w Polsce.  Z racji tego, że  Gdańsk jest miastem 
wiodącym, to sekretariat byłby w Gdańsku płacilibyśmy połowę składki, a drugą połowę 
mielibyśmy na działania, które koncentrowałyby się w Polsce. Wiadomo, że nie są to 
twarde projekty, bo nie zbudujemy kolejnego mostu, ale miękkie działania, projekty na 
poziomie 50-100 tysięcy Euro, które wpływają na budowanie prewencji wśród 
mieszkańców. Dlatego będziemy zabiegać o budowę platformy  EFUS w kraju.     
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
My w zasadzie wielkich pieniędzy w to nie wkładamy, bo to jest ważne. Sekretariat w 
Paryżu pracuje za nas nad dokumentacją unijnych projektów, czyli oni robią przerób 
dokumentów. My musimy mieć pomysł i inicjatywę, i znaleźć współtowarzyszy do tego 
projektu. Jak kupią nasz temat w Paryżu to dostaniemy na to środki.   
 

Bogdan Oleszek– członek Komisji 
Kto jest u nas organem nadzorującym EFUS.  
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Na razie nikt. Tylko dwa miasta zdeklarowały się.  
 
Miłosz Jurgielewicz – Straż Miejska w Gdańsku 
EFUS organizuje bardzo dużo konferencji, zaproszeń. Ta oferta jest również skierowana  do 
radnych. 
 
Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Jak przyjdzie  hasło EFUS, to żebyście Państwo już wiedzieli, że bardzo aktywna w tym 
zakresie jest Straż Miejska, prawdopodobnie w Gdańsku byłby sekretariat.   
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  
Przykład tego małego projektu – składka  to 4,7 tys. Euro, a przy jednym podejściu  to 
kilkadziesiąt tysięcy Euro na naszą korzyść. Partnerami są miasta. 
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Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Najważniejsza jest skala porównawcza, zawsze widzimy, w którym miejscu jesteśmy. 
Porównamy się z miastami mniej więcej równymi: Stuttgart ma 700 tysięcy mieszkańców, 
my ok. 500 tysięcy.  Ale mieszkając  w tej aglomeracji czujemy się na więcej bo jak są 
studenci, turyści to mamy lekko 800 tysięcy i musimy umieć tym zarządzać. Oni mają 
porównania  troszkę inne, bo tam jest landowa policja.  
To są przede wszystkim bardzo otwarci ludzie, nikt nie ukrywa  tego co robi. Mówią o tym 
co się nie udało, co się udało.  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  
Wiceprezydent Stuttgartu namawiał nas  do tego. Oni sami chwalą to sobie.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję.  Czy są pytania ze strony radnych? Jeśli nie ma  to dziękuję bardzo. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku.   
 
 

PUNKT  5 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji poinformowała, że do Komisji wpłynęły  pisma, 
które  członkowie Komisji otrzymali droga elektroniczną, I tak: 
1. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2015 rok –  

Decyzja Komisji : pismo a/a. 
2. Pismo Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny z dnia 27.01.2016r. stref  dotyczące płatnego 

parkowania na terenie Miasta Gdańska.  
Decyzja Komisji: Komisja wystąpi  pismem do Prezydenta Miasta Gdańska z prośbą o 
rozpatrzenie zawartych w piśmie kwestii i poinformowanie Komisji o zajętym 
stanowisku.  

3. Pisma Rady dzielnicy  Śródmieście  z dnia 16.02.2016r. i  uchwała Rady Dzielnicy 
Strzyża z dnia 15.10.2015r.  dotyczące zmiany granic  jednostki pomocniczej.  
Decyzja Komisji:  Komisja wystąpi do Prezydenta  Miasta o przeanalizowanie 
możliwości proponowanych zmian granic a o stanowisku poinformuje Komisję.  

4. Pismo mieszkańców  Osowy  z dnia 11.02.20167r.   nawiązujące  do wcześniejszego 
pisma dotyczące zarzutów  na Zarząd  Rady Dzielnicy Osowa.  
Decyzja Komisji: Komisja  poprosi o opinię radcę prawnego i udzieli odpowiedzi 
zainteresowanym ( odpowiedzi udzielono pismem z dnia 15 marca 2016r.) 
 

Termin następnego posiedzenia Komisja ustaliła na 22 marca 2016r. 
  
Na tym zakończono posiedzenie Komisji  - godz. 18,00. 
 

 

                                                                          Przewodnicząca Komisji 

                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                                   Anna Wirska  

Protokół sporządziła: 

 

Bogusława Pieklik 

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  


